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RG- 0002.P.X.2011          
             

 

P R O T O K Ó Ł   NR   X/ 2011 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  
w dniu 21 lipca 2011 r. 

 
Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum- Wiceprzewodnicząca Pani Zofia Kędziora poinformowała, Ŝe jest 
obecnych 8 radnych, co stanowi niezbędne qorum do podjęcia uchwał.  
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad, w punkcie tym Wiceprzewodnicząca odczytała porządek obrad                        
w treści następującej:  
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z IX sesji. 
Punkt 5. 
Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla gazociągu wraz z infrastrukturą towarzyszącą relacji złoŜa gazu Miłosław- 
Winna Góra- KGZ Radlin II w obszarze gminy Nowe Miasto nad Wartą.  
Punkt 6. 
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania dotacji 
celowych na dofinansowanie  kosztów inwestycji podmiotów, o których mowa w art. 403 ust. 
4 ustawy Prawo ochrony Środowiska. 
Punkt 7. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 8. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 9. 
Zamknięcie sesji. 
Ad.  4. Przyjęcie protokołu z IX sesji. 
W punkcie tym Pani Zofia Kędziora Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała Radnych, Ŝe 
do dnia dzisiejszego nie zostały wniesione Ŝadne poprawki do protokołu. Radni w dniu 
dzisiejszym równieŜ nie zgłaszali Ŝadnych uwag, w związku z powyŜszym Pani 
Wiceprzewodnicząca zaproponowała przyjęcie protokołu z IX Sesji. Za przyjęciem protokołu 
opowiedziało się 8 Radnych.  
Ad.  5. Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla gazociągu wraz z infrastruktur ą towarzyszącą relacji złoŜa gazu 
Miłosław Winna Góra- KGZ Radlin II w obszarze gminy Nowe Miasto nad Wartą.  
Projekt uchwały został przedstawiony przez Wiceprzewodniczącą po czym Pani Zofia 
Kędziora zaproponowała, aby celowość podjęcia uchwały omówił Pan Marek Babicz 
Dyrektor Przedsiębiorstwa i InŜynierii Środowiska BZB w Zielonej Górze. Pan Dyrektor 
przedstawił Radnym, iŜ jest to firma projektowa, która zajmuje się projektowaniem 
gazociągów, projektowaniem zagospodarowania przestrzennego pod te gazociągi. Pan 
Dyrektor dodał, Ŝe reprezentuje polsko-amerykańską spółkę. Po stronie polskiej jest to 
państwowe polskie górnictwo i gazownictwo. Firmy te postanowiły na terenie Gminy 
Miłosław odwiercić a następnie eksploatować złoŜe gazu ziemnego. Zasadą takich inwestycji 
jest to, Ŝe gaz wydobywany ze złoŜa jest przesyłany do zakładu przeróbki gazu. Gazociąg,                
o którym jest mowa na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą jest elementem końcowym 
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odcinka gazociągu, który przebiega z Gminy Miłosław, poprzez Gminę sąsiednią Krzykosy i 
wchodzi na teren Gminy Nowe Miasto nad Wartą a swój bieg kończy na terenie kopalni gazu 
ziemnego w Arabii. Mimo, iŜ mamy do czynienia z miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego przy tego typach inwestycjach to zagadnień urbanistycznych nie mamy. Jest 
to plan z natury rzeczy bardzo róŜny od planów dotyczących zabudowy i  urbanizacji miast. 
Ale jest wymóg prawa, który mówi, o tym, Ŝe dla tego typu gazociągu, gdzie w grę wchodzi 
konieczność wylesień. Pan Dyrektor zaznaczył, Ŝe w zeszłym roku Rada akceptowała 
podjęciem uchwały dokonanie prac związanych z tą inwestycją. Pan Babicz najpierw oparł się 
na aspekcie technicznym gazociągu, informując Radnych, iŜ jest to gazociąg z ról stalowych 
średnicy 150 mm czyli 15 cm, który jest ułoŜony na średniej głębokości około 1,20 m pod 
poziomem terenu. Na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą gazociąg przebiega w około 
60% na terenach leśnych a w 35% poprzez tereny będące ziemiami rolnymi lub nieuŜytkami. 
Pan Dyrektor wspomniał, Ŝe firma chciała oddalić gazociąg jak najdalej od posesji, siedlisk 
ludzkich, nie ze względu na niebezpieczeństwo ale firma ma zasadę, Ŝe buduje gazociągi z 
dala od domów, zakładów pracy. Ciśnienie jakie będzie panowało to jest około 6,4 MPa czyli 
64 atmosfery. WzdłuŜ gazociągu zostanie ułoŜony światłowód, który nie będzie słuŜył do 
telekomunikacji telefonicznej ten światłowód jest niezbędny do obsługi gazociągu. Dla 
potrzeb budowy gazociągu na terenach rolnych czy nieuŜytków firma ta będzie zajmować dla 
samej realizacji w przeciągu miesiąca czy  półtora miesiąca pas terenu o szerokości około 20 
m. Zostanie wykopany wykop płytszy niŜ pod kanalizację, na dnie tego wykopu zostanie 
ułoŜona rura, po czym teren będzie zasypany i przywrócony do poprzedniego stanu. Pan 
Dyrektor podkreślił, Ŝe po połoŜeniu gazociągu w dalszym ciągu tereny rolne będą terenami 
rolnymi bez Ŝadnych ograniczeń jeśli chodzi o zagospodarowanie tych terenów. Jeśli ktoś 
sadził tam ziemniaki czy buraki to dalej będzie mógł to robić. Inaczej sytuacja się przedstawia 
na terenach leśnych, gdyŜ dla potrzeb samej budowy zostanie wycięty pas lasu o szerokości 
około 10 m. Pan Dyrektor zaznaczył, Ŝe 4 m lasu zostanie dosadzone.  

• Radna Ewa  Andrzejewska pytała co dzieje się z gazociągiem, gdy przestaje być 
eksploatowany.  

Pan Dyrektor informował, Ŝe sposób postępowania wobec gazociągu jest dwojaki albo się go 
wykopuje albo wypełnia się go gazem, Ŝeby nie rdzewiał i tak się go zostawia. 

• Radna Zofia Kędziora pytała czy prywatni właściciele równieŜ będą otrzymywali 
podatek z tytułu udostępnienia ziemi na gazociąg tak jak będzie to otrzymywała 
Gmina. 

Pan Dyrektor odpowiedział, Ŝe prywatni właściciele nie partycypują w zyskach czy 
korzyściach. 

• Radny Marek Banaszak pytał z jakiej głębokości wydobywany jest gaz. 
W odpowiedzi Pan Babicz zawiadomił, Ŝe gaz wydobywany jest np. w Miłosławiu                            
z głębokości 3 km bez 50 m. Rekord Polski wynosi 7 km. 

• Radny Jacek Nyczke pytał w jaki sposób jest oznakowany pas gazociągu. 
Pan Dyrektor zawiadomił, Ŝe zgodnie z polską normą na powierzchni są to słupki graniczne 
charakterystyczne betonowe, Ŝółte, umieszczane są w odstępach takich, aby były widoczne 
dla ludzi. 

• Radny Jacek Nyczke pytał ile wynosi długość gazociągu przechodzącego przez Gminę 
Nowe Miasto nad Wartą 

Pan Babicz odpowiedział, Ŝe długość gazociągu przebiegającego przez Gminę Nowe Miasto 
nad Wartą wynosi 3652 m. 
W związku z brakiem dalszych pytań Pani Zofia Kędziora podziękowała Panu Dyrektorowi 
za obszerne wyjaśnienie sprawy i poinformowała, Ŝe przed przygotowanie projektu uchwały 
zostały dochowane wszelkie procedury prawne  łącznie ze złoŜeniem planu do publicznego 
wglądu. Następnie Pani Wiceprzewodnicząca zaproponowała przejście do podjęcia uchwały.  

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Wiceprzewodnicząca Rady, po czym                     
zaproponowała podjęcie uchwały. 
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Za podjęciem uchwały opowiedziało się 8 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”.  
► Uchwała Nr X/ 81 /2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Ad.  6. Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania 
dotacji celowych na dofinansowanie  kosztów inwestycji podmiotów, o których mowa                  
w art. 403 ust. 4 ustawy Prawo ochrony Środowiska. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca, po czym poprosiła Pana Wójta                   
o krótkie wyjaśnienie na temat celowości podjęcia uchwały. 

Pan Wójt zawiadomił, Ŝe jest to uchwała, która zmienia uchwałę podjętą na ostatniej 
sesji zgodnie z wytycznymi Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 8 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”.  
► Uchwała Nr X/ 80 /2011 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Ad.   7. Interpelacje Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji Wiceprzewodnicząca zaproponowała przejście                 
do punktu kolejnego. 
Ad.   8. Wolne głosy i wnioski. 
► Radny Juliusz Twardowski, prosił, aby wcześniej przesyłać załączniki do uchwał, które 
mają być podejmowane na sesji.  
►  Radna Alicja Kryszak pytała czy zostaną podjęte działania względem remontu dachu na 
budynkach komunalnych w Chwalęcinie.  
 Wójt informował Radną, Ŝe na sesji w sierpniu zostaną podjęte zmiany w budŜecie z 
nastawieniem na zabezpieczenie środków na remont dachów.  
► Radny Jacek Nyczke, prosił o interwencję do Zarządu Dróg Powiatowych o łatanie dziur 
na drogach. 
► Radny Marek Banaszak prosił równieŜ o załatanie dziur w Kruczynie i w Chromcu.  
► Radna Alicja Kryszak, pytała kiedy zostanie- zgodnie z umową- zamontowana antena od 
internetu w Chwalęcinie. 
 Wójt informował Radną, Ŝe antenę montuje firma Profit-Group, i nie wiadomo w 
jakim terminie anteny będą montowane, na GOK-u juŜ została zamontowana, ale internet 
jeszcze nie jest włączony.  
► Sołtys wsi Dębno Pani Mirosława Tomczak, pytała na kiedy planowane są prace 
remontowe w starej szkole w Dębnie. 
 Wójt zawiadomił Panią Sołtys, Ŝe planowane jest zakończyć prace remontowe na 
końcu października lub połowa listopada.  
► Sołtys wsi Klęka, pytał jak posuwają się sprawy związane ze sprzedaŜą działki w Klęce 
pod budowę sklepu. 
 Wójt informował, Ŝe  działka jest juŜ wyceniona, wkrótce zostanie ogłoszony przetarg. 
Wycena działki zamyka się w kwocie ok. 200 tys. zł.  
► Radny Jacek Nyczke poinformował Radnych, Ŝe na terenie gminy Nowe Miasto nad Wartą 
prowadzi Nadwarciańska droga Św. Jakuba, która przebiega przez miejscowości: Dębno, 
Wolica Kozia, Nowe Miasto nad Wartą, Komorze, Rogusko. Trasa ta została oznaczona 
symbolem Ŝółtej muszli na niebieskim tle. 
Ad.   9. Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1700 Wiceprzewodnicząca zamknęła X Sesję. 
 
 
Protokołowała:      Zatwierdził: 

Podinspektor d.s. rady gminy     Wiceprzewodniczący rady gminy 
Julita Ciarcińska-Wachowiak                 /-/ Zofia Kędziora 
             


